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Sommerpause, ventepause, ferie og alt for lidt fodbold… heldigvis starter fodbold i Superligaen 
op midt i juli, og så er de fleste klar til bold. Måske har AGF også tegnet kontrakt med et par 
interessante spillere i løbet af ferien, måske siger vi farvel til nogle af truppens spillere.
Vi har siden det sidste nummer af Fæstningen haft travlt med at diskutere et nyt layout af vores 
fanblad, og vi håber, at du som læser vil tage i mod det nye Fæstningen. Har du kommentarer, 
så send dem til bladudvalg@agf-fanclub.dk.  Vi tager selvfølgelig i mod både de kritiske og de 
positive.

Dette blad befinder sig mellem to sæsoner: et forår med en spillemæssig nedtur og et efterår 
med forventninger om flottere spil, flere mål og flere sejre. Vi ser tilbage på den lange forårs-
sæson med nogle flotte billedcollager, for trods de manglende mål og point var der masser af 
fight og intensitet.

Bladet har været en tur på kræmmermarkedet for at besøge fanklubbens stand, hvad er menin-
gen med denne årlige tilbagevendende tradition? Derudover skal vi til Manchester, læse om 
knoldede baner og homofobi og andre små historier.

Nyd ferien, tag en få-pulsen-ned-pause og læs endnu en udgave af Fæstningen.

God læselyst,
Anja Lilli Beikes

Lange, som her ses i duel med Jönsson på Aarhus Stadion, var det første indkøb til den nye sæson.
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Vi har alle prøvet rollen som bænkevarmer, til skole-
festerne. AGF har i denne sæson indtaget rollen som 
rutineret bænkevarmer. Sæsonen startede ganske 
som diverse forudindtagede smagsdommere havde 
forudsagt. 2 kval. Kampe til Europa League, gav en 
del gummiben og maveonde til spillerene. Efter 15 års 
ventetid, heriblandt 2 x pitstop i 1. division, var vi 
endelig nået ud i det forjættede Europa. Fornøjelsen 
var varm - men kort. En længere kamprapport, skal 
ikke fylde denne BHO, men hvor havde det altså pyn-
tet en hel del, at kunne være nået bare lidt længere. 

Som skrevet i forrige BHO, var efterårssæsonen 
egentlig godkendt, bortset fra maveplaskeren i 
kampene mod Dila Gori. Vi var derfor mange som 
glædeligt så frem mod forårsturneringen… men ak 
og ve, hvor har det været jammerligt. Sejren mod 
OB på hjemmebane gav hos os fans, ny tro på tin-
gene. Men de gode takter, blev aldrig fulgt op. Et 
nederlag hjemme til de gule fra pestegnen på 0-3 
beseglede skæbnen om, at der skulle kæmpes om 
hver bold, hver tackling, og at den indre flamme 
hos spillerne skulle tændes igen. Det har virkelig 
været at mærke, at Aron ikke længere har været 
en del af frontkæden. Få dage inden sæsonstart, 
går Lange Larsen i stykker. Hans evigt skrøbelige 
krop, kunne ikke klare belastningerne. Langfredag 
i Farum, kom mareridtet frem på højlys dag. 

"Vatsadze brækkede anklen, og 
dermed var Marcus ”Hulk” Solberg 
eneste reelle angriber tilbage i 
truppen". 

Men en ny oprykket ungdomsspiller kan ikke 
levere 14 træffere, som Aron gjorde. Det ville 
være utopi at tro. Når alt dette er sagt, så bød 
sæsonafslutningen på de dyder vi fans, sætter så 
stor pris på: Ild i øjnene, at kæmpe for hinanden 
og dø med støvlerne på!

I vinterpausen skiftede AGF ud på posten som 
fankoordinator. Begrebet fankoordinator er for-
holdsvis nyt. Det er et nyt krav fra UEFA, som 
dybest set består i at være bindeled mellem fans 
og klub. Efter mange ansøgninger og en udvæl-
gelsesrunde, hvor 3 repræsentanter fra fanscenen 
i Aarhus var med til at pege 5 ansøgere videre og 
efter at AGF og sikkerhedschefen fra Atletion selv 
havde foretaget første gennemgang af ansøgerne, 
sad vi tilbage med 6 ansøgere. Der var 5, som gik 
videre til næste samtale. 

Efter alle samtalerne faldt valget på 28 årige Chris 
Stegemejer Roliggaard. Chris er 28 år gammel og 
kommer til at være DIT talerør som fan. Det er vigtigt 
alle forstår, at Chris er ligeså meget vores som klub-
bens mand. Du kan læse mere fra Chris længere inde i 
dette blad. I sidste ende gælder det for alle, høj som 
lav, i og omkring AGF, om at svede for samme sag!! 

Det siges at være yt eller ikke så populært, at 
være en del af en forening. Men hvorfor ikke kom-
binere DIN interesse og medlemskab i en forening 
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på samme tid? Vil du sætte præg på Danmarks tred-
je største fanklub? AGF Fanclub Aarhus har brug 
for dig og kan tilbyde dig mange muligheder! Der 
er flere forskellige udvalg, som har brug for friske 
unge og iderige personer – er det DIG?! Fællesskab 
og relationer kommer ikke af sig selv. Hvorfor skal 
du slippe for at yde din del i fællesskabet?!
I den forbindelse er der snart den årlige gene-
ralforsamling. Vil du være med på holdet?! Alle 
er velkomne til at byde ind, med hvad de måtte 
besidde af ideer, og er du villig til selv at sætte 
projekter i gang og samtidig være tovholder på 
dem – så tøv ikke. Det kan være du er den næste!

Football Supporters Europe afholder igen i år og for 
sjette år i træk kongres – denne gang i Amsterdam. 
Fanklubben arbejder internationalt, for at forbedre 
kulturen og oplevelsen på stadion bedre nationalt! 
Fra 19 – 21.7.2013 er AFA at finde på kongressen. 
I en tid med økonomisk resignation, trænger klub-
berne herhjemme virkelig til at finde ud af, at det 
er deres fans, som danner fundament for deres for-
retninger. Football Supporters Europe er en paraply 
organisation, som skal fungere som talerør for 
større og mindre fanklubber rundt om i Europa. Pla-
nen med deltagelsen er at skabe relationer mellem 
andre fanklubber og få indblik i, hvordan man gør 
andre steder mht. billetpriser, registrering af fans, 
visitering på stadion og klubber/mediers syn på, 
hvordan fans af en klub er sammensat. Herhjemme 
har Brøndby for nyligt kunnet se, hvad det kan 
afstedkomme, når fans ikke kan følge deres hold. 
At de i den sammenhæng selv var ude om straf-
fen, skal der ikke herske tvivl om. Men det handler 
om at straffe de få og ikke skyde med spredehagl 

mod massen. For første gang i mange år var AGF-
fans forment adgang til Brøndby stadion, fordi 
BIF var dømt til at spille uden tilskuere. 

Denne sæson har været en omgang blandet bolsjer. 
Som nyt tiltag i forårssæsonen, valgte ALLE stem-
ningsskabende fraktioner – heriblandt fanklubben 
- at stille sig som en samlet enhed i C2. Målet med 
dette var at højne stemningen hjemme. Danmarks 
anden største by, skal kunne gøre det bedre på 
hjemmebane. 

"Udekampene har været fremra-
gende, for her er vi netop alle sam-
men samlet i vores sektion". 

Symptomatisk for denne sæson, var det den sidste 
udekamp i Herning, som bød på nok det absolutte 
højdepunkt på tribunen. Inden kampen var der 
delt hvide T-shirts og marineblå bøllehatte ud. En 
fantastisk indsats af alle fremmødte fans fulgte 
i kølvandet på dette. Men tifoer og påfund som 
dette er ikke gratis. Den kommende sæson, vil DU 
nok blive mødt om et ønske om at donere det, du 
kan undvære af småpenge. Alt kan bruges, og alle 
frivillige omkring arbejdet og udførsel af tifoer vil 
sætte stor pris på DIN støtte. Næste sæson vil pla-
ceringen af alle stemningsskabende fans samles i 
hele Speakers Corner, men i C2 som udgangspunkt. 
Tiltaget vil fortsætte, og forhåbentlig kun blive 
bedre. Men det betyder, at vi ALLE har en forplig-
telse til at komme med det, vi nu må besidde af 
energi og hjerte for vor klub! 

Tak for denne sæson og god sommer – Kom saa 
de hviii!!
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Generalforsamlingen afholdes tirsdag den 13. august kl. 19.00.
Stedet er NRGiArena, Stadion alle 70, 8000 Aarhus C. 

Indkomne forslag skal være bestyrelsen i hænde senest tirsdag den 30. juli 2013, enten pr. brev eller 
pr. mail på: bestyrelse@agf-fanclub.dk

Som altid bedes folk tilmelde sig generalforsamlingen af hensyn til bookning af lokale samt bestilling 
af drikkevarer mv. Dette betyder IKKE, at man ikke har ret til at møde op, hvis man ikke er tilmeldt, 
men blot, at det ville være en hjælp. 
Tilmelding skal ske til fans@agf-fanclub.dk senest fredag den 9. august 2013. 

Dagsorden ved den ordinære generalforsamling i AGF Fanclub Aarhus tirsdag den 13. august 2013 kl. 
19.00 er:
1) Valg af dirigent, referent og stemmetællere. 
2) Bestyrelsens beretning 
3) Fremlæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse 
4) Fastsættelse af kontingent
5) Behandling af indkomne forslag
6) Valg af formand (vælges i lige år - derfor ikke aktuelt i år) 
7) Valg af kasserer (vælges i lige år - derfor ikke aktuelt i år)
8) Valg af øvrige bestyrelsesmedlemmer (2 vælges i ulige år, 2 vælges i lige år). 
På valg er Lisa Kaae Kildsgaard (modtager muligvis genvalg) og Peter Rørbæk (modtager ikke genvalg)
9) Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen (vælges hvert år)
10) Valg af 2 revisorer og 1 suppleant (vælges hvert år)
11) Eventuelt. 

Bestyrelsen håber at se rigtigt mange medlemmer og hvis man ønsker yderligere info om bestyrelsens 
arbejde, så kontakt venligst fanklubbens formand, Jan Jensen, pr. mail eller telefon. Kontaktoplys-
ningerne findes på fanklubbens hjemmeside under "Bestyrelsen" eller på side 47 her i Fæstningen.

Retningslinjer ifølge fanklubbens vedtægter ved afholdelse af ordinær generalforsamling 
(du kan læse alle paragraffer i vedtægterne på www.agf-fanclub.dk):
§ 7. Ordinær generalforsamling 
Stk. 1 Generalforsamlingen er foreningens højeste myndighed.
Stk. 2 Den ordinære generalforsamling afholdes hvert år i august/september.
Stk. 3 Der indkaldes til den ordinære generalforsamling af bestyrelsen med mindst 4 ugers varsel i 
foreningens medlemsblad og på foreningens hjemmeside.
Stk. 4 Forslag, der ønskes behandlet på den ordinære generalforsamling, skal være bestyrelsen i hænde 
skriftligt senest 14 dage før afholdelse af generalforsamlingen.
Stk. 5 Stemmeret har alle medlemmer, som har betalt deres kontingent, og som har været medlem 
i minimum 3 måneder. Stemmeret kan kun udøves ved personligt fremmøde og ikke ved fuldmagt. 
Æresmedlemmer kan uden stemmeret overvære generalforsamlingen.
Stk. 6 Beslutninger træffes ved simpelt stemmeflertal
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Se hele træningslinjen
på agf.dk/shop

NY TRÆNINGSLINJE
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Af Tom Bak Hansen og Gunnar H. Nielsen

Klokken er ni-i sh… Min gamle bil triller nord på af 
E45 og det pisser ned. Nå fedt at skulle sjaske rundt 
på Tangkrogens mudder og snakke med kræmmere, 
tilfældige mennesker og få en hyggedag ud af det 
med kæresten. Mine forventninger var lave...

Kl. 10, Kristi Himmelfartsdag, blev portene åbnet for 
publikum på en af Aarhus smukkeste oaser, Tangkro-
gen, som har huset utallige typer af arrangementer 
for Aarhus i alt den tid, jeg kan huske, og det gør 
mig stadig glad at se byen tage godt imod de for-
skellige ting, området bliver brugt til.

”Fanklubbens velkendte blå flag 
blafrer i den friske milde vind og 
lokker mig til standen”

Der er kø for at komme ind allerede fra start. Kø i en 
grad der ville gøre Økonomidirektøren lidt våd i dan-
setrussen, hvis disse køer var foran indgangene lidt 
længere sydvest på og inde i skoven, hvor Aarhus 
Stadion smukt ligger og slumrer. Jeg slap levende 
igennem, da jeg havde husket lige penge og ikke 

stod og flashede mit dankort.  Kort efter indgangen 
søger mit blik over teltdugenes knejsen. Flag. Blå 
Flag, nej ikke dem der med badevandshalløjet. Fan-
klubbens velkendte blå flag blafrer i den friske milde 
vind og lokker mig til standen, mens skydækket 
kæmper med at gå i opløsning. Regnen er væk, og 
mavefornemmelsen siger nu noget i retning af ”Det 
skal nok gå, det her”.

Mange af fanklubbens trofaste og ikke så fans ved, 
hvem Gunnar er. Det er der også mange kræm-
mere, der gør. Gunnar og hans familie har udviklet 
venskaber på tværs af brugt service, dødsboer og 
fodboldskel.

Gunnar møder jeg med et knus. Denne herlige mand, 
som jeg så ofte render i med et kamera om halsen, 
byder mig velkommen, og der udveksles lige de 
normale høfligheder om hint, hisset og lidt transfer-
rygter – det hører sig til. Vi afholder dagens første 
”Brandeftersyn”(en stille øl) og begynder at tale 
om denne artikel og det forhold, at AFA er med på 
kræmmermarkedet.

”Det handler om at få penge i kassen, en del af 
salget går til fanklubben”

Fortæller Gunnar og fortsætter med at forklare det, 
han ved om opstarten Birgitte Nielsen startede hele 
ideen op med at være til stede her på Tangkrogen. 
Gunnar kan ikke huske startåret, men siger:

”Ideen i at være her er at præsentere AGF- fans for 
Aarhus på en anden måde end bold og ballade”
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Et statement som jeg – og forhåbentligt – mange 
andre kun kan bakke op om. At jeg så lige kan 
opdrive den målmandstrøje, jeg mangler i samlingen 
til billige penge er en anden sag...

Gunnar og undertegnede dribler nu ud på pladsen. 
Igennem alle de år, AFA er kommet på Tangkro-
gen, har dem, der frivilligt hjælper til, udviklet 
venskaber med forskellige kræmmere. Vi skal møde 
to af dem i dag.

Lilli, kræmmerchefen, og kulien Per præsenterer de 
sig som. De er fra Nibe og fortæller, at de er kommet 
på Tangkrogen igennem 11 eller er det 12 år - de 
småskændes lidt.

Per og Lilli har et mindre hav af historier at kunne 
del ud af om AFA´s hjælpere på kræmmermarkedet. 
En af de første, der dukker op, er, dengang fanklub-
ben gik optog rundt på pladsen med tromme, flag og 
det hele. Et er, at de gør holdt foran vores biks, men 
de kunne nu godt lære at synge, fortæller Per med et 
smil og en herlig underspillet nordjysk humor.

Biksen er bare en typisk kræmmercampingvogn med 
fortelt og opstillede borde, ude og inde og sam-
men med forespørgsler om prisen på patentflasker 
og kartoffelskrællere vælter det frem med historier 
om væltede telte, oplevelser med forskellige opfat-
telser af den samme fodboldkamp – Per og Lilli er 
AAB- fans. Per kommer frem til en sætning, som 
flere af de andre kræmmere, jeg har talt med, også 
bekræfter:

”AGF fans, de stiller op når det gælder”

Den blåhvide fane fra fanklubben kan ses på god afstand, 
når standen med de mange AGF-sager skal findes på 
kræmmermarkedet, foto: Gunnar Nielsen
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På trods af drillerierne er det humøret og hjælpsom-
heden, der er i højsædet. Per og Lilli fortæller om 
sygdom og tilskadekomst, hvor AFA´s hjælpere har 
sprunget til og hjulpet med opstilling af biksen på 
tidspunkter hvor de ikke selv har kunnet.

”Hvis jeg ikke selv stopper deres 
talestrøm, bliver vi kun afbrudt af 
handlende, der spørger til en eller 
anden pris”

Faktisk har der været enkelte gange, hvor deres biks 
ikke ville have været oppe, hvis det ikke var fordi, 
at AFA havde sprunget til.

Den næste times tid går med fortællinger om 60 
års fødselsdage, ture til ”Aalborg”, som Gunnar 
kalder kræmmerchefen og kulien, drilleriet af Kasper 

Poulsen på AFA´s stand og så videre og så videre... 
Hvis jeg ikke selv stopper deres talestrøm, bliver vi 
kun afbrudt af handlende, der spørger til en eller 
anden pris.

Det er meget hyggeligt, og man føler sig velkommen 
fra start til slut. Kræmmere er åbenbart varme men-
nesker, ligesom fodboldfans når vi frem til, inden 
vi skilles.

AFA vil igen næste år være at finde på Aarhus Kræm-
mermarked. Det vil Kræmmerchefen og Kulien også 
– I skulle bare kigge ind, siger de.

De to nordjyske kræmmere eller krejlere, som nogle ville kalde dem, stiller gerne op til fotografering foran 
deres stand på Tangkrogen, foto: Gunnar Nielsen



Sneen giver da nogle helt specielle billeder, men hverken 
AGF- eller Brøndbyspilleren ser ud til at nyde vejret på en 
råkold dag i marts.
fotograf: Allan Høgholm Henriksen
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Af Henrik Andersen

Henne om hjørnet venter en ny sæson, der byder 
på sæsonstart en uge senere og en forårsstart 
allerede den 23. februar. Udsigten til kedelige 
plæner, tykke jakker og frysende tæer i stedet for 
grønne plæner, shorts og højt solskin er åbenbart 
den produktforbedring, klubberne disker op med 
for at få flere folk på stadion.

Det er Divisionsforeningens og dermed klubbernes 
nye tiltag. Vi starter en uge senere om sommeren 
og en uge tidligere til foråret. Der kommer nemlig 
for få tilskuere midt i industriferien, og da man på 
landsplan har gode erfaringer med tilskuertallet 
efter en lang vinterpause, så er dette et nyt tiltag 
for at få flere tilskuere til fodbold. 

Vi tager den lige en gang mere. Vi starter sidst på 
vinteren, fordi der vil komme flere folk til fodbold, 
end når det er sommer…

Lad os lige se på den sæson, som netop er over-
stået. Der var vejrforhold i december med sne-
storm og en vedvarende kulde i foråret. Kulden er 
typisk fremherskende i februar, hvor der nu skal 
spilles fodbold.

I sommeren 2012 startede AGF med 2 hjem-
mekampe og 1 udebanekamp. I alt overværede 
23.646 tilskuere disse kampe. I foråret 2013 star-
tede AGF ude og havde derefter 2 kampe hjemme 
mod blandt andet Brøndby, som typisk tiltrækker 
mange tilskuere. Disse 3 kampe blev overværet af 
17.343 tilskuere. 
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Ovenstående tal beviser med tydelighed, at der 
ikke kommer flere i februar/marts end i juli/
august.  Snarere tværtimod. Hele 6303 færre 
tilskuere ved forårets 3 første kampe, end som-
merens 3 første kampe. 

Det hænger altså slet ikke sammen…

Med de baner, som præsenteres i februar og marts, 
så er der overhængende fare for skader. Klubberne 
har altså taget en beslutning om at starte sæso-
nen tidligere velvidende, at banerne på denne års-
tid er af en sådan beskaffenhed, at der er større 
risiko for skader på spillerne.  

Uvægerligt kan klubberne altså se sig nødsaget 
til at udvide truppen for at kunne imødegå even-
tuelle skader. 

”Klubberne skal altså kalkulere 
med et muligt skadeshelvede som 
følge af deres egen beslutning”

Kan du se logikken…?

Kunne det tænkes, at TV-selskabernes seertal til 
fodbold er for dårlige i sommerferien? Det er jo 
helt naturligt at vælge stranden frem for TV. Da 
der samtidig ikke sker det helt vilde sportsligt i 
februar så er det ikke svært at tro, at TV selska-
berne måske har forespurgt om muligheden for at 
flytte en runde eller to. Måske det er en følge af, 
at produktet er blevet dårligere, og TV-selskaber-
ne måske har ”raslet med sablerne”. 

Divisionsforeningen ligger ikke under for diktater 
fra TV-selskaber, og derfor kan det også tænkes, 
at de handler på egen hånd. Klubberne tænker 

måske fremadrettet her. Er klubberne allerede nu 
ved at forbedre forholdene for TV-selskaberne? 
Klubberne er sikkert velvidende om, at det nuvæ-
rende produkt ikke er godt nok, til at få en ligeså 
god aftale i hus næste gang, som den nuværende.

Eller er det, fordi man skal have en undskyldning 
for at kunne indføre kunststofbaner på alle dan-
ske stadions. Det pæne grønne plastik græs, hvor 
spillerne skøjter rundt og brækker benene….. Den 
tror jeg ikke en gang selv på.  Men når man ligger 
forårsstarten så tidligt, vil der komme en snak om 
alle stadions skal have kunststofbaner. Jeg synes, 
at superligaen allerede har en for meget af den 
slags baner. 

Ovenstående er rene spekulationer, men kan man 
næsten ikke andet end at undre sig og spørge, om 
der ligger andet til grund for at flytte forårsstar-
ten til om vinteren?

Med udgangspunkt i den netop overståede sæson 
så holder begrundelsen om tilskuertal ikke stik, 
og de følgerisici, der er ved at skulle spille i 
februar, er altså meget store. Økonomisk er der 
umiddelbart ingen fordel ved at spille i februar 
med lavere tilskuertal, dårligere baner, uskøn fod-
bold, risiko for skader osv. osv.  Det er godt nok 
svært at få øje på den økonomiske krise i dansk 
fodbold?!

”Fakta er, at man i Danmark væl-
ger IKKE, at spille fodbold mens 
solen skinner, temperaturen er på 
den rigtige side af 15 grader, græs-
set er grønt, og tørsten er størst”

Lyder det ikke bare som en dårlig Århus historie?
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Forårets kampe 1
Fotos: Gunnar Nielsen, Jesper Zacho Elgaard, 
Richard Skovby, Allan Høgholm Henriksen
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Af Michael Nielsen

Der findes mange arenaer, som har samme legen-
dariske status som Old Trafford. De kan nævnes 
i massevis. Hver fan har selvfølgelig sin favorit. 

Vi var 4 personer, som tog af sted til dette opgør 
i Champions League. Der var meget på spil. Efter 
første kamp i Madrid, var alt åben. 1-1 blev 
resultatet, og det betød en lille fordel til United. 
Optakten inden kampen var farverig, fantastisk 
og mødet mellem to supporter-kulturer, som på 
hver sin facon skabte stemning. Lidenskaben har 
de dog tilfælles. 

Midtbyen i Manchester var et sandt virvar, af 
trøjer fra United og Real. Rooney, Benzema, Van 
Persie, Ronaldo, Giggs Ramos… Alle stjernernes 
navne var præget på trøjerne. Sangene tog til i 
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takt med, at stræder og parker fyldtes med de 
to holds tilhængere. Alt foregik på bedste vis og 
uden nævneværdige problemer. 

En fantastisk mosaik tifo, i rød, hvid og sort, 
indikerede, at dette var en ekstrem vigtig kamp 
for Manchester United. Det var et stort øjeblik, 
at se de to hold gå på banen. Champions League-
hymnen giver altid gåsehud, og denne gang var 
ingen undtagelse. 

Resultatet stod desværre ikke mål med optakten 
til kampen. Real Madrid trak det længste strå i 
en ellers jævnbyrdig kamp. Skuffet måtte vi gå 
den lange vej ad Matt Busby Road op mod spor-
vognene. Men oplevelsen ved hvert besøg på Old 
Trafford er altid speciel. 

”Midtbyen i Manchester var et 
sandt virvar, af trøjer fra United 
og Real. Rooney, Benzema, Van 
Persie, Ronaldo, Giggs Ramos…”
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Med dette brev følger en guldbelagt sneskovl. Den kommer til at blive anvendelig, når forårssæsonen i 2014 
starter i februar måned. Så har du hermed muligheden for fortsat at hjælpe AaB med at holde sidelinjerne 
fri for sne.

Det er et ikon for AaB og dansk fodbold, som takker af. Uden at det skal lyde som en nekrolog, så er det 
store sko, som Allan Gaarde, skal træde i.

Du har vist noget af vejen for, hvordan man får det bedste ud af dialog, mellem klub og dens fans. I en 
klub bør alle være lige for hverandre, nogen med tungere ansvar end andre. Men en klub skal have sine fans 
og fans skal have deres klub. Alle med én og samme interesse for øje: At kæmpe for hinanden. Om det så 
er inden for stregerne eller på tribunen!

Til slut vil vi ønske dig held og lykke med fremtiden som fodboldpensionist og god vind fremover. Endnu 
engang tak for samarbejdet i forskellige sager mellem klubber og fans.

Med venlig Hilsen
Bestyrelsen i AGF Fanclub Aarhus
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AF Henrik Andersen

FORTID – NUTID – FREMTID 
Med rette stod superlativerne i kø blandt talerne, 
og det virkede som selv solen havde noget at ville 
sige denne flotte forårsaften. Vi har nok alle hver 
vores lille historie, oplevelse eller ord at sige om 
Peter Graulund, men mon ikke alt blev sagt denne 
festlige aften ved Peter Graulunds Testimonial-
kamp?
 
For det var en festlig og meget afslappet aften, 
med grin, smil og smarte kommentarer. De to hold 
var skønt sammensat af kendte og mindre kendte 
personligheder. Spillere som havde haft deres 
storhedstid – spillere som har deres storhedstid – 
og spillere for, hvem fremtiden tegner sig lys. Jo 

på grønsværen var fortiden, nutiden og fremtiden 
samlet i skøn laaangsom omgang hyggebold.   
Der var gensyn med Håvard Flo, Thorninger, Peter 
Sand, Flemming Povlsen, Duncan, Sivebæk, Rie-
per, Lumb, Vibe, Jimmy Højer og mange andre. 
Tøfting var der også, og som det muntert blev 
sagt fra tribunen ”Har han lange bukser på eller 
er hans ben blevet kortere”. 

Jan Mølby afstedkom en del muntre kommentarer 
om rollatorer, men evnerne med bolden besad han 
stadig. Dog var der en fra tribunen der mente, at 
da der ikke blev fløjtet, når Mølby skubbede med 
maven, skyldtes det sikkert en taksering som en 
”teknisk fejl”.

Mange af nutidens AGF-spillere var der også, Jør-
gensen, Sloth, Kure, Steffen Rasmussen, Hjalte 
Nørregaard og den kommende AGF-spiller Jesper 
Lange. Netop Lange afstedkom et par kommen-
tarer om, at han skal huske også at score om 2 
måneder. Et par enkelte alvorlige kommentarer 
om ikke at skade ham kunne også høres blandt de 
fremmødte på tribunerne.

Der var også blevet plads til et par journalister. 
Under kampen kunne det tydeligt ses, hvorfor de 
blev  journalister – og ikke fodboldspillere. At 
Rasmus Tantholdt ligefrem skulle få vores alle 
sammens ”yndlingsdommer” Svendsen til at stor-
grine, vidnede alt sammen om den afslappede 
atmosfære. 

Der kom et par langemænd fra Tøfting, Lars Høgh 
blev mindet om Windfelds mål direkte på udspark, 
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Flemming Povlsen bankede græsset, mens han lå 
på alle fire, og dommer Claus Bo Larsen holdt sig 
flere gange for øjnene. Der herskede et absolut 
minimum af regler, og på et tidspunkt var gæster-
ne, som havde  Werge og Frimann som træner, 
oppe at spille med 13 mand på banen.

Det blev til 100 mål plus de to i kampen for Grau-
lund. 219 kampe plus den her spillede kongen for 

de hviiie. Efter kampen rettede Graulund en stor 
tak til den århusianske tribune for den behand-
ling, han havde fået. En æra var slut.
TAK FOR ALT NR. 11 – Held og lykke frem-
over.  

”På grønsværen var fortiden, nuti-
den og fremtiden samlet i en skøn 
laaangsom omgang hyggebold”
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En årrække med fanklubben på kræmmermarked
Fotograf: Gunnar Nielsen
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Så er opstartprogrammet overstået med 5 sejre og 
2 nederlag som resultat. Jeg har ikke set nogle af 
kampene denne vinter, men glæder mig over, at 
vi har spillet mod spændende udenlandske hold 
og samlet kilometer mod såvel superligaklubber 
og divisionshold her hjemmefra. Det vigtigste har 
været at få gang i systemerne igen og undgå, at 
folk har tabt hoved, arme og ben i nærkampene 
i disse kampe, samt at trænerstaben har fået set 
hvilke folk, der er der, hvor de skal være - og har 
fået motiveret dem, der mangler det sidste til 
at få rykket sig i den rigtige retning frem mod 
sæsonpremieren. Nu må det godt snart blive forår.

Forårspremieren. Esbjerg Away. Fish City. Magen 
til stank af elendighed skal der vist ledes længes 
efter. En klog mand har engang sagt, at ”Forvent-
ningens glæde som regel er den største”, og indtil 
Jesper ”Louise” AltForLangtHår Lange scorede 
sejrsmålet på et smukt hovedstød, var dette citat 
noget vås og sludder, men her i dag passer det sgu 
meget godt. Jeg er STRAKS i gang med at se frem 
ad mod kampen mod et andet bundhold, Brøndby. 
Det bliver sjovt. Nogen fraktioner skal mødes og 
gå en tur igennem byen. Det ræs er jeg ikke en 
del af for tiden. Jeg blev under sidste march ramt 
af pyroteknik, hvilket jeg også gjorde i Esbjerg 
hvor det kostede et par bukser – og det er sgu 
ikke SÅ sjovt – så jeg tager en tur på Bulle og får 
en øl med et par andre GF’ere…… Det kan klart 
anbefales.

En ude- og en hjemmekamp mod begge bundhold, 
og de er begge tabt. Det er uendeligt svært at 
finde et eller andet fornuftigt at skrive, når man 
som jeg havde sat næsen op efter at skulle i det 
mindste drille BIF en smule efter kampen. Jeg må 
lære at lægge låg på mine forventninger, da hol-
det for tiden åbenbart ikke er bedre end disse to 
nederlag. Mange af optaktskampene gav lovning 
om SÅ meget mere. Spillet i efteråret så rigtigt 
godt ud. Alle de mennesker jeg har talt med, er 
rimeligt skuffede over kampen, måske ikke så 
meget over nederlagene, men mere over indsat-
sen. Der manglede ligesom et eller andet, noget 
vildskab, noget pondus, noget fight. Det er lige 
præcis de ting en kamp mod BIF aldrig, aldrig, 
aldrig, aldrig må mangle, da de til stadighed ses 
som et yndlingshadeobjekt for mange Hviie. Det 
eneste positive, jeg fik ud af den kamp, var, da 

AGF's Casper Sloth i kamp om bolden med Sil-
keborgs Kasper Risgård og en liggende Nikolaj 
Ritter i kampen mod bundholdet Silkeborg, 
Foto: Richard Skovby
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jeg efter en hård kamp med offentligt transport – 
og taxi de sidste 25 km væltede ud af hyrebilen, 
og min mentalt ustabile vestegnsbelastede nabo 
stod klar med varm kaffe og blø´ brø´, som det 
vist hedder herude på bøhlandet. Vi fik vendt 
kampen, og kom NÆSTEN ikke op at slås, ja om 
det sidste stykke kage...

Tamponerne, Striwerne og Fynboerne fra OB var 
forbi Århus med 3 point som faldt på et enormt 
tørt sted, og blodtrykket kan igen falde til mere 
normale værdier, og mavesårs medicinen kan 
afbestilles igennem det meste af landsholdspau-
sen. Pyha!!!
Det er med stor lettelse at bemærke, at vi igen 
kunne finde ud af at vinde på hjemmebane, 
sådan en vinterpause får altså en mindre krise i 
resultaterne til at føles som, når svigermor stiger 
ud af bilen lige inden, man sætter tænderne i 
søndagsstegen(hvis du forstår……) Jeg er IKKE 
sindssyg lalleglad og helt uden jordforbindelse 
optimistisk, jeg er bare rigtigt glad for at se 
os cashe 3 vigtige point ind på kontoen!!!!! De 
kunne godt gå hen og blive ret vitale...

”Vi kom, vi blev skadede, og vi tabte”

FC Nordsjælland og deres plastikparodi af en bane er 
stadig ikke et godt sted at være på besøg. FCN har ikke 
tabt på hjemmebane i umindelige tider. Vi kom, vi blev 
skadede, og vi tabte. De 3 point er nok forventelige at 
sætte til, men, at folk brækker ankler, var sgu ikke en 
del af ligningen!!!! Jeg er pæææænt negativ over den 
grimme skade til Mate og sender alle de varme tanker, 
jeg kan, i hans retning. Nu venter BIF på et menneske-
tomt Brøndby Stadion og en kamp, hvor det er svært 
at pege på, hvem der skal lave målene udover Stefan P. 
som pt. er holdets farligste mand.

Brøndby kampen fremstår som en ond, ond aprils-
nar og magnifique, Sorin, magnifique – mere har 
jeg ikke at sige om den kamp. På fredag spiller vi 
hjemme mod Esbjerg, og vinder vi den kamp, vil 
vi igen kunne se forårsforelsket på en fjerdeplads, 
og Fo´bol´ Aarhus vil syde af liv igen.

”Tre på stribe – altså nederlag 
– og folk er så småt ved at glo 
fuldstændigt besat på den nedryk-
ningsstreg”

Tre på stribe – altså nederlag – og folk er så småt 
ved at glo fuldstændigt besat på den nedryk-
ningsstreg. Det er jo håbløst, at Esbjergs trænere 
og spillere står efter kampen og evaluerer på, at 
de er glade og NÆSTEN fri for nedrykning med 
otte point ned til stregen. 
Vi har ni.
En sejr eller to mere. Så er vi sikre. Se på banerne, 
se på spillet, se på de chancer, vi skaber! Der ER 
plads til forbedring, Gudfaderbevarmigvel, ja!!!  
ALT skal forbedres – men der skal altså ikke så 
meget til.  Vi render ikke hovedløst rundt og lig-
ner et hold under Erik Rasmussen, vel???

Fjerde nederlag i træk.

Der er dage, hvor man åbner visse fora og tænker 
"Teenagere, møgunger, hjerneblødninger"...og der 
er dage hvor, man skulle have ladet være med at 
åbne disse fora. Fyr den ene, fyr den anden, gør 
noget, gjalder indlæggene mod min elskede klub. 
Harceleringen mod klubbens ledere hjælper ikke 
på spillernes indstilling og evner. Vi er ikke bedre 
end 4 nederlag på stribe. Det hjælper hverken 
JC, PS eller BSN´s hoved på et fad på. De kampe 
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ER tabt! Lad os vinde nogle nye i stedet, venner. 
Det bliver ikke nemt, ikke med den slags "fans" vi 
ser i modgang på nettet. Det er op af bakke og i 
strid modgang. Vi har MANGE gange ligget endnu 
værre til i tabellen, end vi gør nu, og nedryk-
ningen har flere gange blokeret endnu mere for 
fornuften, end jeg ser i dag. Men nu er det altså 
sådan, at vi stadig selv afgør overlevelsen. Der er 
rigeligt point at spille om selv og så derefter se 
på de andres pointhøst. Det kunne endda være, at 
vi begyndte at få folk tilbage fra skader, der vil 
sejrene en smule mere. Det kunne såmænd også 
være, at der blev råd til at købe velovervejet ind i 
stedet for "sidstedagstilbuddet" i transfervinduet 
med nogle af de penge, som Arons salg har givet 
klubben. En sejr, en enkelt sejr, så tror jeg sgu på 
vi er reddet. Hvorfor, tænker du??? Jo når vi kan 
rykke os spillemæssigt SÅ meget i modgang, hvor 
sidder overliggeren så i medgang?

Hold nu kæft det er længe, siden jeg har jublet 
over et sølle point!!! Vi spiller stadig som en flok 
krydrede nødder på tilbud fra Mustafas biks ude på 
GASA sidst på morgenen, men vi kom sgu tilbage 
i pointene!!! Og det, det var fandme vigtigt!!! Jeg 
vil rent ud sagt ikke påstå, ar vi er reddet endnu, 
men vi må have rykket os mentalt nok til at gå ind 
og give den skalle (nej ikke bogstaveligt, Kure…..) 
mod FCK og på helt og aldeles typisk Århusiansk 
manér få point ud af den kamp, som de vel ret 
beset kan blive mestre i… og vi vil elske det!!!

Endnu en nulløsning, enhver statsansat rege-
ringsudpeget forhandler ville være stolt af den 
indsats. Vi almindeligt tænkende mennesker har 
heller ikke grund til andet!!!! Det er en gedigen 
arbejdsindsats der, bevares, bevares, på en skidt 
dag for FCK, igen skaffer os et point mere til den 
sparsomme samling.  Det hjælper altså alt sam-

men på ”Operation Overlevelse”. Næste umulige 
mission: Point i Randers, hvor vi alle ved, at 
Jakob Nielsen lover fri fladskærm og jomfruer til 
truppen ved sejr over GF...
Det bliver en svær kamp...

Det blev en svær kamp!! Nyt nederlag!!! Fuck hvor 
jeg dog hader den lille lorteklub. Ingen armbevæ-
gelser, ingen fankultur, der kan enes med andre 
end dem selv – og det kniber vist endda også en 
smule og stadigvæk kun et ¾ dels stadion.(Det 
bliver en fryd at synge det nye i smadder engang 
– jeg er dødmisundelig, det bliver et smukt intimt 
stadion!!!)  Men igen-igen-igen beviser vi som 
AGF-tilhængere den enorme opbakning, vi kan 
mønstre, og hvor smukt massiv sang er, selv i 

Lukas Hradecky snupper bolden foran Osama 
Akharraz, et ganske godt billede på en trist 
kamp den 6. april på NRGi Park.
Foto: Richard Skovby
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modgang. Noget den lille ponyfabrik kunne lære 
noget af. Lige nu går det okay for dem, og der er 
folk på lægterne. Men de samler ikke 6500 mod fx 
BIF på hjemmebane, som de gør mod os. De har 
de simpelthen ikke pøblens interesse til!!!

Oooooh ja!!! Sejrens sødme er pænt okay at 
smage efter 7 kampe uden de tre point. Kortere 
kan det ikke siges. Fuck det var vigtigt!!!

”Det eneste festlige at følge med 
i - udover vores egen elendighed - 
har været BIF´s dødsdans uden og 
inden for linjerne – og det stopper 
jo, hvis de rykker ned…”

To i træk, det kan man da godt vænne sig til……. 
Læser du med PS??? Vi vinder sgu for få kampe 
set over sæsonen. Det eneste festlige at følge 
med i - udover vores egen elendighed - har været 
BIF´s dødsdans uden og inden for linjerne – og 
det stopper jo, hvis de rykker ned…. 
Vi skal rykke os ret meget... næste år...

BIF rykkede ikke ned….. AARRGGHH!!!!!!!! Også 
tabte vi til popkulturens svar på moderne hede-
bonderøve FCM i den sidste kamp. Det allervig-
tigste er dog, at vi igen spiller superliga i næste 
sæson med en 7. plads i bagagen. Sæsonen er 
ikke godkendt, men den placering kan jeg sagtens 
leve med. Nu vil jeg drible hen i transfervinduet 
og holde øje med, hvem der kører forbi, og hvem 
der kigger ind.

God sommer!

En tur i Parken den 28. april gav et tiltrængt point til AGF, foto: Jesper Zacho Elgaard
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Lyden af Århus...
Hadsten

Silkeborg

Århus

Skanderborg

107.9

106.5

92.2

94.6
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Af Anders Aakjær

Oliver spiller på den centrale midtbane og blev 
betragtet som lidt af et scoop for AGF, da det lyk-
kedes os at hente ham i august 2011 på en kontrakt 
gældende til sommeren 2014. Således havde Oliver 
været til prøvetræning i såvel West Ham som Milan 
inden Lazio kom med et kontrakttilbud. Oliver 
valgte imidlertid at skrive kontrakt med AGF, da han 
her blev præsenteret for en konkret karriereplan. 

Allerede som 15-årig begyndte Oliver at træne med 
omkring førsteholdet i sin gamle klub, Breidablik. 
Brian Steen har udtalt følgende om Oliver: ”Jeg 
behøvede kun at se 20 minutters træning for at 
være overbevist om hans kvaliteter. Oliver er et 
rigtig stort talent”. 

Oliver er til daglig en af de absolut største profiler 
på AGFs U19-hold, som præger toppen af ligaen. 
Derudover har Oliver længe været fast starter i AGFs 
reserveholdskampe og var med på Superligaholdets 
træningslejr i vinter sammen med Marcus Solberg 
og Thomas Hagelskær, ligesom Oliver har været 
med på bænken i et par Superliga-kampe i løbet 

af foråret. Oliver er samtidig fast inventar på 
Islands U19-landshold, mens han endda fornylig 
har været udtaget til U21-landsholdet.

Oliver er ikke så høj (vel ca. 175 cm.), men tæt byg-
get. Blandt forcerne er et stort overblik, rigtig god 
teknik, gode pasningsfærdigheder (såvel korte som 
lange afleveringer) og et rigtig godt skud fra distan-
cen. Olivers styrker ligger således først og fremmest 
i den offensive og kreative del af spillet. Af spillerne 
i AGFs førsteholdstrup minder Oliver mest om Casper 
Sloth. Dog er der mere midtbanekriger i Oliver, mens 
Oliver samtidig bidrager med større målfarlighed i 
kraft af sit gode skud fra distancen, mens han er fast 
straffesparksskytte på AGFs U19-hold.
 
Det kan, som nævnt i en tidligere artikel, være 
vanskeligt at forudsige en ung spillers udvikling, 
og derfor er det ikke givet, at Oliver er en kom-
mende profil for AGF og i Superligaen. Der er imid-
lertid ingen tvivl om, at Oliver et virkelig stort 
talent, og da han samtidig besidder en stor vilje 
til at udvikle sig, så er det absolut sandsynligt, at 
han om ikke andet bliver en etableret Superliga-
spiller. Det vil ikke undre mig, hvis Oliver bliver en 
fast del af Superliga-truppen allerede efter som-
merferien. Jeg føler mig i hvert fald overbevist 
om, at det sker inden sommeren 2014, hvor Oliver 
først officielt bliver seniorspiller.  

Siden min første artikel har Marcus 'Hulk' Solberg 
som bekendt fået debut i Superligaen. Oliver kan 
meget vel blive den næste ungdomsspiller i AGF, 
der får Superliga-debut...

”Olivers styrker ligger således 
først og fremmest i den offensive 
og kreative del af spillet”
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Af AGF Fans Sjælland

Idéen med flaget var/er også at få skabt noget syn-
lighed omkring vores gruppe, så vi kan få flere fans 
på Sjælland til at få øjnene op for, at der faktisk 
er en del GF-hjerter på Sjælland. Og det lykkedes.

Vi har også fået lavet vores egne halstørklæder, og 
det må siges at være en succes. Vi var meget i tvivl 
om, hvorvidt de ville kunne sælges herovre, men 
det er gået rigtig godt. Og i øjeblikket overvejes 
det, om vi skal sætte flere i produktion. Halstørklæ-
det koster 100 kr. og kan købes til AGF-kampe på 
Sjælland eller ved at kontakte Michael Christensen 
aka Bimmer i vores Facebook gruppe.

I dette forår har der været mange ture til Jylland/
Fyn. Randersturen kom på benene med økonomisk 
støtte fra AGF – stor tak skal lyde herfra. Sidst var 
vi en mindre flok i Midtjylland, og vi håber selv-
følgelig, at folk vil blive ved med at bakke op om 
dette, så det kan fortsætte i den nye sæson.

Det er der, turene bliver slået op, og tilmeldingerne 
foregår. Og bor man ikke i København, så finder vi 
nok ud af noget opsamling. Det vigtigste er, at vi 
kommer af sted.

Du kan kontakte os på vores mail: agffanskbh@
hotmail.com og kbh@agf-fanclub.dk .
Her kan du også skrive til os og tilmelde dig vores 
busturs mail, så du altid er orienteret omkring evt. 
busture.

Den nye sæson byder på 3 Sjællandskampe i efter-
året og 3 Sjællandskampe i foråret. Og selvfølge-
ligt nye busture. Den første allerede i sommerens 
2. runde, hvor FC Vestsjælland skal bydes varmt 
velkommen i Superligaen. Fire Sjællandske hold i 
Superligaen indenfor en overskuelig afstand er vi 
mange herovre, der er glade for. 

På Skipper endte forårssæsonen desværre med et 
sammenbrud af de tekniske installationer. Men det 
er der allerede blevet rådet bod på, og Skipper kan 
nu byde velkommen til en ny sæson med HD-Box, 
ny projektor mm. Vi glæder os til at se alle møde 
talstærkt op i den nye sæson.

Og skulle man nu sidde og få lyst 
til at ta’ med hjem til Aarhus og 
se bold eller på andre ture rundt 
i landet, så find os på Facebook 
(AGF Fans Sjælland)
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Af Chris Stegemejer Roliggaard

Mit navn er Chris Stegemejer Roliggaard, jeg er 
28 år gammel og opvokset i Risskov lidt udenfor 
Aarhus. Lige så længe jeg kan huske, har fodbold 
været mit et og alt, og siden jeg var 3 år gammel, 
har jeg spillet det, så snart muligheden bød sig. 
Desværre havde jeg ikke talent til andet end Serie 
3, og derfor startede jeg som træner i samarbejds-
klubben VRI. Som dirigent fra bænken har jeg med 
tiden fået øjnene op for nye sider af spillet og 
havde blandt andet fornøjelsen af at træne Mikkel 
Kirkeskov i godt 5 år. 

Min kærlighed til AGF startede allerede tilbage i 
1995, hvor jeg for første gang så dem spille grup-
pekamp i Intertoto Cuppen mod FC Basel - en fan-
tastisk kamp, som GF vandt med 2-1. Udover AGF 
har jeg et had/kærlighedsforhold til Liverpool, der 
ligesom AGF også er i gang med en genopbygning 
til fordoms storhedstid. Så hvis jeg ikke er på sta-

dion eller selv spiller bold, så ser jeg europæisk 
fodbold derhjemme – til tider også med min kone 
Vinnie, som i høj grad deler min interesse for 
fodbold og især AGF. 

Da jeg langt om længe måtte erkende, at jeg ikke 
kunne leve af at spille fodbold, var jeg nødsaget 
til at tage en uddannelse. Efter 0-10. klasse på 
Strandskolen, blev jeg matematisk student fra Ris-
skov Amtsgymnasium i 2005. Efter et par år med 
on/off arbejde og rejser, blev jeg sidste år bachelor 
i Erhvervsøkonomi fra Handelshøjskolen i Aarhus. 
Jeg har siden taget diverse kurser indenfor iværk-
sætteri og eventmanagement, men da AGF valgte 
at slå stillingen op som fankoordinator, så jeg mit 
snit til at kombinere min store passion for fodbold 
og AGF med mine arbejdsmæssige talenter.

På trods af at jeg endnu ikke er startet, kan jeg 
allerede nu prise mig lykkelig for den modtagelse, 
jeg har fået blandt klubbens fans. Jeg glæder mig 
utrolig meget til at knokle for jer, da jeg ikke kan 
forestille mig noget større end at få lov til at være 
bindeled mellem Danmarks bedste fans og min 
store kærlighed AGF.

Jeg har aldrig været den store skribent, men deri-
mod en bedre taler. Så når I brænder inde med 
noget, så kom til mig. Jeg er kun et opkald/sms/
håndsrækning fra jer og ser frem til at hjælpe. 

Jeg vil stoppe her og endnu engang sige tak for 
denne mulighed. Jeg håber, at kan jeg bidrage 
til at gøre det endnu mere fantastisk at være 
AGF-fan.
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Sæsonens første rygte i AGF går ikke på et spillerbytte, men derimod på en udskiftning på 
tribunerne. En lille kvik hund af ukendt navn, men fanget af fotografens linse, har været i 
hård træning siden kræmmermarkedet 2012 og skulle nu være klar til at slå AGF-fansenes 
rutinerede trommeslager Kim af trommen. Hvordan tackler Kim mon dette rygte?
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Forårets kampe 2
Fotos: Gunnar Nielsen, Jesper Zacho Elgaard, 
Richard Skovby, Allan Høgholm Henriksen
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Sidste år tilfaldt æren som årets spiller Martin Jørgensen.
Vi fangede ham dagen efter sæsonens sidste kamp, han var på vej til møde med BSN, 
så der var kun tid til et enkelt spørgsmål. Vi spurgte om, hvem han troede fans vil 

stemmen på i år. Hans bud er Anders Kure, godt nok er Martin medlem af fanklubben og 
har kun en stemme (der skal stemmes to gange), men tiden må vise om han får ret, 

følg afstemningen på agf-fanclub.dk og agffan.dk

Der vil som altid blive trukket lod om nogle flotte præmier blandet alle, der har stemt 
i anden fase af afstemningen, blandt andet en spillertrøje, en brillant fodbold og andre 

præmier fra fx Metro Cash & Carry, Ceres, Hummel

Vi løfter sløret for hvem, der løber med titlen i forbindelse med sæsonen 2013/2014s 
første kamp på hjemmebane imod FCM i midten af juli.

Husk alle kan stemme, afstemningen er opdelt i 2 faser, en nominering af 5 spillere, som 
så går videre til selv kåringen af årets spiller 2013. De 5 spillere bliver præsenteret på 

agffan.dk og agf-fanclub.dk, hvis der nu skulle være nogen, der ikke kan huske, hvem de 
er, og hvad de har præsteret i den netop afsluttede sæson 2012/2013

Vi har en lille bøn til jer, del venligt afstemning med jeres venner på facebook, 
da hverken agffan og AGF Fanclub Aarhus er venner med eller har et synes godt om 

fra alle AGFs tilhængere.

Lige som sidste år har vi allieret os med efficiens.nu til at styre afstemningen.

Husk hver en stemme tæller!
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Af Anja Lilli Beikes

I november sidste år kritiserede landsholdsmål-
mand Anders Lindegaard DBU for at være for 
passive i forhold til kampen mod homofobi. Han 
skrev, at DBU vender det blinde øje til og tilfø-
jede: ”at vende det blinde øje til indikerer netop, 
at man ikke anerkender, at der er et problem”. I en 
artikel fra maj i avisen Information -Fodbold er 
for hårdt til bøsser- udtaler Lars Berendt kom-
munikationschef i DBU sig om samme emne: ” 
»Der er intet, der tyder på, at vi har et problem”. 
Men er problemet der ikke allerede, når ingen 
homoseksuelle fodboldspillere har fortalt om 
deres seksualitet? Skulle fodbold være så masku-
lin en sport, at den ikke rummer homoseksuelle 
mænd? Og hvilken rolle spiller vi fans i kampen 
mod homofobi?

Samme artikel nævner, at det her i foråret er 
kommet frem, at mindst otte britiske Premier 
League-spillere har afsløret deres homoseksualitet 
over for kolleger, men de står ikke frem af frygt for 
fans. Det er altså ikke frygten for at blive diskri-
mineret af fodboldkolleger, der holder dem tilba-
ge. I januar sprang den nu tidligere professionelle 
amerikanske fodboldspiller Robbie Rogers ud som 
bøsse. Først frygtede han sine kollegers reaktion, 

men de var positive. Til gengæld stoppede han 
karrieren i en periode af frygt for det mediecirkus, 
der fulgte med. I maj vendte den 26-årige Robbie 
Rogers modigt tilbage til fodboldarenaen for det 
amerikanske hold L.A . Galaxy, og han udtalte, at 
han var meget glad for at vende tilbage til fod-
bold. Han troede ikke, at man kunne være både 
atlet og homoseksuel, men nu ved han, at det er 
helt normalt.

Robbie Rogers mener, at fodbold er nødt til at 
ændre sig. 

"Det kan godt være, at fans ikke 
er homofobiske, men på fodbold-
stadions er stemningen bare 
anderledes" 

Han tror dog, at en dag i fremtiden vil der være 
homoseksuelle fodboldspillere, men hvornår er 
svært at sige. Måske bliver han selv forbilledet 
for andre professionelle fodboldspillere (og hånd-
bold-, ishockey og basketspillere!). Ud over ham 
er kun den svenske 3. divisions spiller Anton 
Hýsen sprunget ud som homoseksuel fodboldspil-
ler og for kort tid siden den amerikanske NBA-
spiller Jason Collins – det er på verdensplan.

I tysk fodbold har det været et så stort at tabu at 
være homoseksuel fodboldspiller, at flere fodbold-
spillere ifølge den kendte sportsjournalist Rolf 
Töpperwien har skaffet sig alibipartnere, nogen 
har sågar giftet sig – dog uden at leve sammen. 
Töpperwien siger: ”Fodboldspillere, der er bøsser, 
kan ikke bare springe ud. Så truer en helvedestur 
dem i de 17 udekampe i sæsonen. Så langt er vi 
ikke kommet endnu”.
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Den tyske reality-stjerne Georgina Bülowius fortæl-
ler, at der findes agenter, som finder alibipartnere 
til spillerne. Hun er selv blevet spurgt, om hun 
ville være deltage som en kendt fodboldspillers 
snydepartner til diverse events og arrangementer.

Er homoseksualitet virkeligt et så stort problem, 
at man ligefrem skal fremstå heteroseksuel? 
Muligvis er dette kun et tysk fænomen, men det er 
skræmmende. Den tyske holdkaptajn Philip Lahm 
har i 2011 udtalt, at han ville råde homoseksuelle 
fodboldspillere til ikke at stå frem. ”Det bliver for 
svært for dem, som står frem”. Den homoseksuelle 
ville blive udsat for mange smæderåb, ”det er 
ærgerligt, men at være bøsse i fodbold – anderledes 
end i politik og showbusiness – er altid et tabute-
ma”. Han har dog ikke selv denne berøringsangst. 
DFB (det tyske fodboldforbund) har opfordret 
homoseksuelle til at stå frem og har tilbudt deres 
hjælp. Præsidenten for forbundet Theo Zwanziger 
udtalte i marts 2011, at han ville finde det modigt 
og velkomme det, hvis en Bundesligaspiller ville 
springe ud som homoseksuel, og der ville være 
støtte fra forbundet. Prominente tyske fodbold-
spillere som Manuel Neuer og Gomez er heller ikke 
enige med Lahm og har opfordret deres homosek-
suelle kolleger til at springe ud. Her to år efter er 
det fortsat ikke sket, men det viser, at tyskerne 
erkender problemet i modsætning til DBU. 

Hvad er det så, vi fans gør, som problematiserer at 
være åben om sin seksualitet i fodbold?

Ja, den verbale støtte fra os fans til vores hold er 
ikke altid lige sober. Eksempelvis synger visse fans: 
”Bøsser går i gult”, når modstanderen eller en upo-
pulær dommer er i den farve. En af de helt gamle 
dommerslagsange, som måske også forekommer 
uskyldig i første omgang, har også en homofobisk 

vinkel: ”Dommer, hvad er det, der drypper fra din 
røv? Vaseline, vaseline!” Jeg har da også hørt flere 
fans råbe: ”Homo, homo, homo” efter en spiller. 

"Dyrkelsen af macho-idoler er 
åbenbart svær at forene med 
homoseksualitet. Men er vi fortsat 
gammeldags og traditionsbundne 
på det område"?

De gamle grækere gik højt op i atleter og deres 
udseende, et hav af statuer fra den tid eller 
senere kopier fremstiller den ekstrem veltrimmede 
atletikudøver, men i det gamle Grækenland var 
homoseksualitet ikke et tabu. Her lærte den ældre 
græker gerne den yngre græker op – både i vis-
dom og i seksuelle lege. Så homofobien må være 
kommet til os på et senere tidspunkt, måske sam-
men med jødedom, kristendom og islam. Selvom 
mange ikke forbinder sig selv som særligt troende, 
er religion en del af vores kultur – og her er det 
manden og kvinden, som er skabt for hinanden, 
homoseksualitet er ilde set. Som sociolog og for-
sker i mænd og maskulinitet Michael Kimmel ved 
Stony Brook University i New York udtaler det: “Vi 
ser mandlige sportsmænd som maskulinitetens 
idealbillede, og vi ser stadig homoseksuelle 
mænd som dysfunktionelle mænd… At høre 
nogen sige ’du er så bøsset’ er som at fornærme 
vedkommendes maskulinitet.” Barske, men nok 
sande udsagn, der viser, hvorfor det i sportens 
verden er tabubelagt at være homoseksuel.

Skal vi have fjernet homofobien i fodbold, skal ikke 
kun forbund og klubber tage ansvar, det skal vi fans 
også – vi kunne jo starte med vores sprogbrug og 
fjerne de homofobiske sange, selvom vi bare synger 
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dem for sjovt. Sange med sætninger som ”vi knepper 
jeres kællinger” hjælper heller ikke på homofobien, 
og slet ikke skældsord som ”bøsserøv”.  For at vende 
tilbage til artiklen fra Information har journalisten 
talt med en 22-årige fan fra Vestegnen, der siger, at 
retorikken er hård, og et ekstremt miljø får folk ud 
et sted, hvor de ikke er i virkeligheden. Han tilføjer: 
”Der ligger bare ikke noget i ordene….. og jeg har 
aldrig tænkt over, at det i virkeligheden er homofo-
bisk. Og jeg ville da acceptere det fuldt ud, hvis en af 
spillerne sprang ud som homoseksuel.”

Den unge mand illustrerer nok fint flere danske 
og internationale fodboldfans. Ordene bliver råbt 
i kampens hede, men bevidstheden om dem fin-
des ikke. Spørgsmålet er så, om vi ikke skal være 
mere bevidste om, hvad vi faktisk råber, når vi 
går til fodbold. Smædeord og sange som ”Casino 
Jimmy”,  ”Tudefjæs”, ”Judas” og ”Køb et guldur” 
kan godt være personlige, men træder ikke over i 
den diskriminerende afdeling. Fodbold ville blive 
kedeligt, hvis der ikke var plads til den slags dril-
lerier og hån. Grænsen for mig går ved råb som 
bøsserøv, homo, ludersøn og handlinger, hvor fans 
eksempelvis smider bananer hen mod spillere med 
anden etnisk oprindelse. 

"Hvis fodboldfans opførte sig en 
anelse mere modent og løftede 
hovedet væk fra armhulen, kunne 

vi være med til at skabe rammerne 
om, at fodbold kan rumme alle 
uanset hudfarve, religion og sek-
sualitet" 

Hvorfor kan vi eksempelvis ikke nøjes med det 
noget mere neutrale, men negative ”gule svin” 
i stedet for ”bøsser går i gult”? ”Bøsserøve” og 
”homo” skal vi have helt væk fra de danske tri-
buner. 

Hvis vi kan give det røde kort til racisme, kan vi 
også give det til homofobi. Faktisk har man for 
et par år siden internationalt forsøgt sig med The 
Justin Campaign, som var opkaldt efter fodbold-
spilleren Justin Fashanu, den første fodboldspiller 
til at springe ud som seksuel, desværre tog han 
senere sit eget liv. Folkene bag kampagnen har 
den holdning, at alle, der er involveret i fodbold, 
skal danne fælles front for at få budskabet igen-
nem til de, der kommer med homofobiske udtalel-
ser og udøver homofobiske handlinger. Kampag-
nen holder en pause her i 2013, men har fortsat 
en hjemmeside og flere fremtidsplaner. Alle invol-
verede i fodbold betyder altså også fans – vi skal 
være med til at danne fælles front, og det gør vi 
kun ved at tænke over vores eget sprogbrug, når 
vi står på lægterne og støtter vores hold.

Links på nettet, hvor du som læser kan finde uddybende information om homofobi og fodbold:

http://www.thejustincampaign.com/
http://www.information.dk/462333
http://www.dr.dk/Sporten/Fodbold/Landsholdet/2012/11/23/114229.htm
http://www.bild.de/sport/fussball/rolf-toepperwien/kennt-schwule-fussballer-die-scheinehen-fueh-
ren-28524364.bild.html
http://www.spiegel.de/sport/fussball/schwuler-fussballer-rogers-gibt-comeback-bei-l-a-galaxy-
a-902083.html
http://www.spiegel.de/panorama/leute/bayern-kapitaen-lahm-raet-schwulen-fussballern-von-outing-
ab-a-763352-druck.html
http://www.bt.no/meninger/Sviket-begynner-pa-toppen-2907202.html#.UasGOpyttZo
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Af Anja Lilli Beikes

To elever fra HHX havde taget chancen og kastet sig 
ud i det kæmpe projekt RETHINK  2017- Aarhus som 
kulturby, da de skulle lave deres afslutningsopgave i 
faget markedskommunikation. I den forbindelse fik 
de den ide at bruge AGF-fans og stemningen på NRGi 
Park til at sælge Aarhus som kulturby, da fodbold er 
en vigtig del af byens kulturliv.
 
De to piger skabte tre typer, som skulle være læserne 
af reklamematerialet omkring RETHINK 2017. "Den 
jordnære type er personen, som kommer regelmæssigt 
på Aarhus Stadion og følger sit hjertebarn AGF". De to 
øvrige typer er den finkulturelle og kosmopolitten.
 
På billederne fra deres Power Point-præsentation 
ses, hvordan den jordnære type karakteriseres, 
præsenteret med et herligt billede fra fanklubbens 
fotografer. Det samme gælder billedet til den pjece, 
som netop skal deles ud til den jordnære type i 
forbindelse med RETHINK 2017. Her er der valgt et 
stemningsbillede fra stadion.
 

Aarhus Kommune har vist stor interesse i pigernes 
projekt og har også lagt deres reklamevideo op på 
RETHINK 2017s hjemmeside.
 
Det er skønt at se, at  to teenagepiger kan se salgs-
værdien i AGF, os fans og den gode stemning på 
stadion.

"Den jordnære type er personen, som 
kommer regelmæssigt på Aarhus Sta-
dion og følger sit hjertebarn AGF" 
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Af Ivan

En tak til AGF for at sende ekstra busser af sted, så vi kom op på seks busser. Turen var lavet sam-
men med SFA og inkluderede barbesøg før kampen. Dette har været et emne i fanclubben, og jeg må 

så indrømme, at vi havde en dejlig dag på gågaden. 

De fleste forretninger var lukket, men vi kunne da få en bid mad og en is, ventetiden var ikke lang, 
og vejret var godt, humøret højt. Vi var rigtig mange, der fik en is og snakket - sunget lidt for de 

lokale, så de ikke vil glemme, at vi var på besøg.

De, som var på barbesøg, fik varmet op til kampen med kampsange og højt humør.
Vejret er en forudsætning for en succes, da der var plads til 40 på værtshuset, og der var 5 busser på 

parkeringspladsen. 

Jeg vil godt tage med en anden gang, hvor der er barbesøg inkluderet i turen...

Isover & Rockwool produkter Faber & Stila produktprogram

Armacell og polyuretanskum

Isolering@saki-as.dk Sakisol@markisegruppen.dk

www.saki-as.dk www.makisegruppen.dk

Havkærvej 2,  8381 Tilst Havkærvej 2,  8381 Tilst

tlf:    +45 8654 5433 kontor tlf:    +45 8654 5433 kontor

mob:+45 4059 5433 mob:+45 2627 5434

Industri  og  Private 

Opmål og tilbud uforbindende

Udnyt fradrag og evt. CO2 tilskud

TØR DU SE ET TERMOFOTO AF DIT HUS ????
Efterisolering på loft - hulmur ------ det betaler sig
Udskiftning af  vinduer - døre  ------ det betaler sig
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De første syv kampe er lagt fast, og her er oversigten over de første fire udebaneture. I kan finde 
meget mere om pris og tilmelding til turen på vores hjemmeside, men turudvalget glæder sig som 

altid til at bringe jer til de danske stadions som AGF-fans. Tre af turene er oven i købet fredag eller 

lørdag, så ingen undskyldning med at skulle på arbejde dagen efter

Programmet for de første fire ture:

Lørdag den 27. juli kl. 17 FCV-AGF
Lørdag den 10. august kl. 17 EFB-AGF
Søndag den 18. august kl. 19 FCK-AGF

Fredag den 30. august kl. 18.30 OB-AGF
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HUSK 
Du får 10% rabat på varekøb hos AGF 

Fanshop stadion alle 70, 8000 Aarhus C. 
(Der gives ikke rabat på i forvejen 

nedsatte vare) 

Alle disse steder får du rabat mod forevisning af gyldigt medlemskort. Billede legitimation kan være påkrævet. 
Dit medlemskort er personligt og må ikke overdrages. Vis dit medlemskort, før du bestiller.

Støt fanklubbens samarbejdspartnere. De støtter os!

Du får 5 kroners rabat på alle pizzaer hos

Marselis Boulevard 24

ØSTBANETORVET 2 · 8000 ÅRHUS C.
86 16 92 57

Giver 20 kroners rabat på billetter til 
SAS Liga holdets hjemmekampe ved køb i 

NRGi Park på kampdagen (du sparer gebyret). 
Henvendelse ved fanklubbens pavillion.

Giver gratis adgang til andetholdets hjemmekampe

Du får 5% rabat på Centrum Turist udflugter 
"Dejlige Danmark". 

For at opnår rabatten skal du sende din bestilling til 
info@centrumturist.dk og oplyse medlemsnummer, navn, 

adresse og selvfølgelig hvilken tur, det drejer sig om.

Du får 10 % rabat i AGFs online fanshop!
kontakt fans@agf-fanclub.dk så får du tilsendt en kode. 

Du får 10% rabat ved Avis biludlejning på Jens 
Baggesens Vej ved at oplyse rabatkode T555355 og 

fremvise gyldigt medlemskort.

Mod fremvisning af gyldigt medlemskort, får du gratis sko 
leje, tilbuddet gælder fra søndag til torsdag

www.aarhusbowlinghal.dk

Har du kontakt til en mulig ny 
samarbejdspartner, der kunne 
være interesseret i en rabataftale 
med fanklubben? Så kontakt os 
på bestyrelse@agf-fanclub.dk.

10% RABAT

I BRUUNS GALLERI
GIVER IMOD FREMVISNING

AF GYLDIGT FANKLUBMEDLEMSKORT
10 % RABAT PÅ NØGLER

10 % PÅ AL SKO REPARATION.

MISTER MINIT
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BESTYRELSE:
Formand:  Jan Jensen jan.jensen@agf-fanclub.dk
Næstformand:  Lisa kildsgaard lisa.kildsgaard@agf-fanclub.dk
Bestyrelsesmedlemmer: Gunnar Nielsen gunnar.nielsen@agf-fanclub.dk
  Peter Rørbæk peter.rorbak@agf-fanclub.dk
  Michael Nielsen michael.nielsen@agf-fanclub.dk  
 
Ekstern kassere:  Martin Malling Beck martin.malling@agf-fanclub.dk
Sekretær  Sanne Laursen fans@agf-fanclub.dk

UDVALG:
unGFan:  Maiken Bøgeskov ungdom@agf-fanclub.dk
Blad:  Anja Beikes  bladudvalg@agf-fanclub.dk
Busture:  Poul Christensen turudvalg@agf-fanclub.dk
Festudvalg:  Dorthe Svejstrup festudvalg@agf-fanclub.dk  
Foto:  Jesper Zacho fotoudvalg@agf-fanclub.dk
Internet:  Frank Laursen internetudvalg@agf-fanclub.dk
Praktisk stadion udvalg: Allan Nymark stadionudvalg@agf-fanclub.dk 
Spillerpræsentation:  Trine Skovsbøl spillermoeder@agf-fanclub.dk
Sponsorudvalg:                     bestyrelse@agf-fanclub.dk
Tifo:  Michael Nielsen tifo@agf-fanclub.dk

Vil du gerne give en hånd med i fanklubben eller vil du hører mere om hvad det går ud på, 
så send os en mail: fans@agf-fanclub.dk

FÆSTNINGEN NR. 2 2013:
Redaktion:  Anja Beikes bladudvalg@agf-fanclub.dk
  Anders Aakjær
  Tom Bak Hansen
  Richard Skovby
  Henrik Andersen
Layout:  Casper Riis casper@lasertryk.dk
Fotos:  Ole Nielsen
  Jesper Zacho
  Gunnar Nielsen
  Richard Skovby m. fl.
Forside foto  Devdariani afklæder modstanderen. Fotograf: Richard Skovby

Oplag:  800 stk. (Fra juni 2011 udsendes bladet som PDF hvis dette ønskes )

Deadline næste nummer: 18. august. Forventet udgivelse: uge 37

Ris/ros, læserindlæg og billeder sendes til AGF Fanclub Aarhus, Stadions alle 70, 8000 Aarhus C.
Mrk.: Bladudvalg eller sendes på mail til: bladudvalg@agf-fanclub.dk
     
Redaktionen forbeholder sig ret til at forkorte indsendte indlæg. Indlæg offentliggøres kun ved angivelse af 
afsenderens navn og medlemsnummer. Fæstningens artikler er ikke nødvendigvis et udtryk for bestyrelsens 
holdning. Fæstningen må kun citeres med tydelig kildeangivelse.
     
Eventuelle reklamationer over manglende levering eller beskadigelse af bladet foretages til: Østjylland Post-
center på Telefon 87 468 300. Manglende levering kan også der også reklameres over til fans@agf-fanclub.dk

Vi tager forbehold for trykfejl, der i blandt ændring i kamp tidspunkter, priser og gode tilbud til vores medlemmer.  



AGF Fanclub Aarhus
Stadion Allé 70
8000 Århus C

B


